

WANG MANSHENG

王滿歲

FU QIUMENG

FU QIUMENG

WANG MANSHENG



FU QIUMENG

Wang Mansheng was born in Taiyuan, Shanxi Province, China in 1962. Following graduation in 1985 from the Chinese Department of Shanghai's Fudan University, where he majored in classical literature, he worked for over a decade as an editor, director and producer at China Central Television in Beijing. He has devoted himself full time to painting and calligraphy since his move to New York in 1996. Influenced by his training and interest in the Chinese classics, his paintings are often reflections on the landscapes and images of China's past. Wang's calligraphy and paintings have been shown worldwide, including in exhibitions in China, Japan, Hong Kong, Europe and the United States.

His works are in the collections of the Baltimore Museum of Art, Brooklyn Museum, Princeton Art Museum, Yale Art Museum, Philadelphia Museum of Art, Huntington Library and Shanxi Museum. Wang Mansheng resides in Hudson River valley outside of New York City with his family.

王满晟

王满晟，号半升。1962年出生于中国山西省太原市，现居美国纽约哈德逊河谷。

1981年至1985年在复旦大学攻读古典文学，毕业后在中央电视台任编导、制片人十余年。1996年移居美国，全身心地投入对艺术史的研究和艺术创作，由业余爱好而转为职业艺术家。他受中国古典文学的熏陶和兴趣的影响，画风常常是对中国传统风景和图像的反思。

王满晟的书画已在世界各地展出，包括在中国、美国、英国、法国、荷兰、日本及香港等国家和地区展出，并被纽约皇后学院Godwin-Ternbach博物馆、布鲁克林博物馆、巴尔的摩艺术博物馆、耶鲁大学艺术博物馆，普林斯顿艺术博物馆，哥伦比亚大学东亚图书馆，上海徐汇艺术馆，及山西博物馆等机构永久收藏。王满晟曾多次在美国的许多大学和博物馆作示



范讲座，传播中国文化，其中包括鲁宾艺术博物馆、大都会艺术博物馆，哥伦比亚大学、纽约大学、匹兹堡大学、纽约新学院、波士顿大学，以及纽约佳士得等。

FU QIUMENG

1962 Born in Shanxi, China

EDUCATION

1981-1985 Bachelor in Arts (Classical Chinese Literature), Shanghai Fudan University, Shanghai, China

SOLO EXHIBITIONS

- 2020 "From Silk Road to Hudson River", Charles E. Shain Library, Connecticut College, USA
- 2019 "From Silk Road to Hudson River", Hastings on Hudson, New York, USA
- 2016 "Mansheng Wang: Mind Landscape", Rasti Chinese Art, Hong Kong, China
- 2014 "Deep in the Mountains", Seeking Ancient Trees, Shanxi Museum, Taiyuan, China
- 2013 "One Can Pick Lotus in Jiang Nan", Shanghai Xuhui Art Museum, Shanghai, China
- 2012 "Brushing Aside Clouds, Seeking the Ancient Road", Rockefeller Brother Fund, New York, USA
"Against a Tree, Listening to the Flowing Spring", The Galleries at the Interchurch Center, New York, USA
- 2011 "Wang Mansheng: Mind Like Water", Chappaqua Library Gallery, New York, USA
"Mansheng Wang: Art and Artlessness", Godwin-Ternbach Museum, Queens College, CUNY, New York, USA
- 2010 "Water and Silence", Today Art Museum, Beijing, China
"Balance", Sarah Lawrence College, Bronxville, New York, USA
- 2008 "Silence", Piermont Flywheel Gallery, Piermont, New York, USA
- 2007 "Ten Years in the U.S.", Piermont Flywheel Gallery, Piermont, New York, USA
"Fading Memory--Solo exhibition of painting", Noel Fine Art, Bronxville, New York, USA
- 2005 "In the Realm of Imagination", Noel Fine Art, Bronxville, New York, USA
- 2002 "Works on Paper by Mansheng Wang", Noel Fine Art, Bronxville, New York, USA
- 2000 "Change of Season", Wave Hill House Gallery, Bronx, New York, USA
- 1996 "Souls Apart Exhibition of Painting and Calligraphy", Beijing Art Museum, Beijing, China

FU QIUMENG

GROUP EXHIBITIONS

- 2020 "*A Garden of Words: The Calligraphy of Liu Fang Yuan*", The Huntington, San Marino, USA
- 2019 "*Arts of China: New Acquisitions of Contemporary Art*", Brooklyn Museum, New York, USA
 "*Fine Art Asia*", Rasti Chinese Art, Hong Kong, China
 "*Summerfest*", Kaikodo, New York, USA
 "*Chinese Landscape Rethought*", Lyman Allyn Art Museum, Connecticut, USA
 "*The Experience of Looking*", Rasti Chinese Art, Hong Kong, China
 "*Same Window, Different Dream*", Shanghai Qiuhaitang Art Center, Shanghai, China
 "*Art Week New York: Migration*", New York, USA
- 2018 "*Fine Art Asia*", Rasti Chinese Art, Hong Kong, China
 "*Purity of Mind*", Fu Qiumeng Fine Art, New York, USA
- 2017 "*Soul Apart*", Fu Qiumeng Fine Art, New York, USA
 "*Beyond the Landscape*", Fu Qiumeng Fine Art, New York, USA
- 2016 "*Gifts from the Tang Center*", Princeton University Art Museum, New Jersey, USA
 "*Embracing Antiquity*", Kaikodo, New York, USA
 "*Ink Asia*", Rasti Chinese Art, Hong Kong, China
- 2015 "*Asian Art In London*", Longdon, England
 "*Masterpiece London*", London, England
- 2014 "*INSPIRED BY DUNHUANG: Re-creation in Contemporary Chinese Art*", China Institute, New York, USA
 "*Asian Week*", Kaikodo, New York, NY, USA
 "*TEFAF*", Netherland
- 2013 "*Asian Art In London*", Kaikodo, London, England
- 2012 "*Summer Exhibition*", Kaikodo, New York, USA
- 2010 "*Buddhist Lives*", Kaikodo, New York, USA
- 2007 "*Ornamental Instincts*", Wave Hill House, Riverdale, New York, USA
- 2004 "*Reinventing Tradition in a New World: The Arts of Gu Wenda, Wang Mansheng, Xu Bing and Zhang Hongtu*", Schmucker Art Gallery, Gettysburg College, Gettysburg, USA

LECTURE AND DEMONSTRATIONS

- 2014 Columbia University, New York, USA

FU QIUMENG

	Shanxi Museum, Shanxi, China
2013	New School, New York, USA
2011	Queens College, New York, USA
2009	Boston University, Boston, USA
	China Institute, New York, USA
2008	Wave Hill (Culture Center), New York, USA
	China Institute, New York, USA
2007	Wave Hill (Culture Center), New York, USA
2006	Vassar College, New York, USA
	Rubin Museum of Art, New York, USA
	The Metropolitan Museum of Art, New York, USA
	Center Gallery at Old Church, New Jersey, USA
2004-2011	Gettysburg College, Pennsylvania, USA
2004	University of Pittsburgh, Pennsylvania, USA
2000-2003	Rockland Center for the Arts, New York, USA
2000	Wave Hill (Culture Center), New York, USA
	Lehigh University, Pennsylvania, USA
	Hammond Museum, New York, USA
1999	New York Clay Art Center, New York, USA
	New York University, New York, USA
	China Institute, New York, USA
1998	Lehigh University, Pennsylvania, USA

SELECTED COLLECTIONS

Baltimore Museum of Art, Baltimore, Maryland, USA
Brooklyn Museum, Brooklyn, NY, USA
China Institute in America, New York, NY, USA
Godwin-Ternbach Museum, Queens College, CUNY, Queens, NY, USA
Princeton University Art Museum, New Jersey, NY, USA
Shanghai Xuhui Art Museum, Shanghai, China
Shanxi Museum, Shanxi, China
C.V. Starr East Asian Library at Columbia University, New York, NY, USA
Yale University Art Gallery, New Haven, CT, USA

1962

出生于中国山西

学历

1981-1985 上海复旦大学古典文学系学士，上海，中国

个展

- 2020 《从丝绸之路到哈德逊河》，康州学院，美国
2019 《从丝绸之路到哈德逊河》，HASTINGS ON HUDSON，纽约，美国
2016 《王满晟-胸中丘壑》个展，瑞斯帝中国艺术，香港，中国
2014 《深山寻古木》，山西博物院，山西太原，中国
2013 《江南可采莲》，上海徐汇艺术馆，上海，中国
2012 《拨云寻古道》，洛克菲勒兄弟基金，纽约，美国
《倚树听流泉》，INTERCHURCH CENTER 画廊，纽约，美国
2011 “WANG MANSHENG: MIND LIKE WATER”，CHAPPAQUA LIBRARY 画廊，纽约，美国
《文质彬彬》，纽约皇后学院，纽约，美国
2010 《半升水 水半升》，北京今日美术馆，北京，中国
《平衡》，纽约圣劳伦斯学院，纽约，美国
2008 《寂静》，纽约飞轮画廊，纽约，美国
2007 《美国十年》，纽约飞轮画廊，纽约，美国
《衰退的记忆》，纽约诺洼艺术画廊，纽约，美国
2005 《想象的境界》，纽约诺洼艺术画廊，纽约，美国
2002 《王满晟作品展》，纽约诺洼艺术画廊，纽约，美国
2000 《梦笔生花》，纽约飞轮画廊，纽约，美国
1996 《心远书画展》，北京艺术博物馆，北京，中国

群展

- 2020 “A GARDEN OF WORDS: THE CALLIGRAPHY OF LIU FANG YUAN”，圣马里奥，美国
2019 “ARTS OF CHINA: NEW ACQUISITIONS OF CONTEMPORARY ART”，布鲁克林博物馆，纽约，美国
《香港典亚艺博》，瑞思帝中国艺术，香港，中国

	“SUMMERFEST”，纽约怀古堂 KAIKODO，纽约，美国
	《山水再思考》，LYMAN ALLYN ART MUSEUM，新伦敦，美国
	《观-看》，（瑞思帝中国艺术；香港艺术中心，香港，中国
	《同窗艺梦》，秋海棠艺术中心，上海，中国
	《迁徙》，纽约亚洲艺术周，纽约怀古堂 KAIKODO，纽约，美国
2018	《香港典亚艺博》，瑞思帝中国艺术，香港，中国
	《澄怀味象》，秋萌画廊，纽约，美国
2017	《心远》，秋萌画廊，纽约，美国
	《山水之上》，秋萌画廊，纽约，美国
2016	《水墨艺博》瑞思帝中国艺术，香港，中国
	《唐中心收藏艺术》，普林斯顿大学艺术博物馆，新泽西，美国
	“EMBRACING ANTIQUITY”，纽约怀古堂 KAIKODO，纽约，美国
2015	《雅思》，纽约怀古堂 KAIKODO，纽约，美国
	伦敦杰作精品展 MASTERPIECE LONDON，伦敦，英国
2014	《敦煌灵感，当代中国艺术的再创》，华美协进社 CHINA INSTITUTE，纽约，美国
	《荷兰欧洲艺术与古董博览会 TEFAF》，荷兰
	《纽约亚洲节》，怀古堂 KAIKODO，纽约，美国
2013	“ASIAN ART IN LONDON”，怀古堂 KAIKODO，伦敦，英国
2012	“SUMMER EXHIBITION”，怀古堂 KAIKODO，纽约，美国
2011	《佛之存在》，纽约亚洲艺术周 ASIA WEEK，怀古堂 KAIKODO，纽约，美国
2007	“ORNAMENTAL INSTINCTS”，纽约波丘文化中心画廊，纽约，美国
2004	《新世界里再造传统—谷文达 王满晟 徐冰 张宏图的艺术》，宾夕法尼亚州葛底斯堡大学撒克马克尔艺术画廊，葛底斯堡，美国

讲座与示范

2014	山西博物院，山西，中国
	哥伦比亚大学，纽约，美国
2013	纽约新学校学院，纽约，美国
2011	纽约皇后学院，纽约，美国
2009	波士顿大学，波士顿，美国

	华美协进社，纽约，美国
2008	波丘文化中心，纽约，美国
	华美协进社，纽约，美国
2007	波丘文化中心，纽约，美国
2006	新泽西老教堂艺术中心，新泽西，美国 大都会博物馆，纽约，美国
	鲁宾博物馆，纽约，美国
	洼沙学院，纽约，美国
2004 - 2011	盖谛斯堡学院，宾夕法尼亚，美国
2004	匹茨堡大学，宾夕法尼亚，美国
2000 - 2003	岩地艺术中心，纽约，美国
2000	波丘文化中心，纽约，美国 涵梦德博物馆，纽约，美国
	理海大学，宾夕法尼亚，美国
1999	纽约大学，纽约，美国 纽约陶艺中心，纽约，美国
	华美协进社，纽约，美国
1998	理海大学，宾夕法尼亚，美国

主要收藏

巴尔的摩艺术博物馆，马里兰，美国
布鲁克林博物馆，纽约，美国
华美协进社，纽约，美国
纽约大学皇后学院艺术博物馆，纽约，美国
普林斯顿大学艺术博物馆，新泽西，美国
上海徐汇艺术馆，上海，中国
山西博物院，山西，中国
哥伦比亚大学东亚图书馆，纽约，美国
耶鲁大学美术馆，康涅狄格州，美国



FU QIUMENG